


Interactions UTC

1. [Interactions, le Magazine des Technologies Emergentes](#)
2. [Thématiques](#)
3. [International](#)
4. Y. Moulier-Boutang à Vancouver

Y. Moulier-Boutang à Vancouver

Le 14 février 2013, Yann Moulier-Boutang, professeur d'économie à l'UTC, ouvrira la première édition du programme French Scholars Lecture Series avec une conférence consacrée au "capital cognitif".

01 Feb 2013



PETER WALL INSTITUTE PRESENTS:
FRENCH SCHOLARS LECTURE SERIES

Thursday
February 14, 2013
4:00 - 5:00pm

Faculty of Law at Allard Hall, Room 122
University of British Columbia
1822 East Mall, Vancouver, BC

Ce programme a été créé par le Consulat général de France à Vancouver, le Peter Wall Institute for Advanced Studies (organisme consacré au développement de l'interdisciplinarité et au dialogue

entre chercheurs confirmés) et l'université de Colombie-Britannique, afin d'encourager le dialogue entre chercheurs français et canadiens.

Pour cette première édition, six conférenciers ont été retenus. Chaque universitaire français va rester sur le campus de l'Université de Colombie Britannique une semaine. Outre la conférence publique, des séminaires et des rencontres informelles seront aussi organisées afin de multiplier les échanges et de développer des contacts.

Les French Scholars Lecture Series vont s'étendre de février à novembre. Yann Moullier-Boutang sera présent sur le campus de l'université de Colombie britannique du 12 au 17 février prochain et sa conférence "**Cognitive capital : where political economy meets media theory**" aura lieu le 14 février, de 16h à 17h.

Pour en savoir plus :

- les French Scholars Lecture Series sur [le site du Consulat général de France à Vancouver](#)
- le site du [Peter Wall Institute for Advanced Studies](#)

PETER WALL INSTITUTE PRESENTS:
FRENCH SCHOLARS LECTURE SERIES

Thursday
February 14, 2013
4:00 - 5:00pm

Faculty of Law at Allard Hall, Room 122
University of British Columbia
1822 East Mall, Vancouver, BC

COGNITIVE CAPITAL: WHERE POLITICAL ECONOMY MEETS MEDIA THEORY

THE CONSULATE GENERAL OF FRANCE IN VANCOUVER HAS PARTNERED WITH THE PETER WALL INSTITUTE FOR ADVANCED STUDIES AT THE UNIVERSITY OF BRITISH COLUMBIA TO BRING LEADING FRENCH SCHOLARS TO PARTICIPATE IN DIALOGUE WITH THEIR CANADIAN COUNTERPARTS.



Liberté • Égalité • Fraternité
RÉPUBLIQUE FRANÇAISE

Consulat général de France
à Vancouver

Professor Moulier Boutang's public lecture will highlight the increasing interrelationships of global media networks and economic production. Using Google as an example, the lecture will highlight the tensions between emergent cognitive capitalism and strategies of control and appropriation directed toward it. The lecture will further discuss how concepts of labour, property and value are changing within this third phase of capitalism, and why this is a phase of capitalism and not socialism. Finally, the lecture will question the role of universities in this new learning economy.

Professor Yann Moulier Boutang is Professor of Economics at the *Université de Technologie de Compiègne* and International Adjunct Professor of the Fernand Braudel Institute at SUNY Binghamton. He is a research collaborator in the *Innovation Systèmes Stratégies (ISYS)* team, University of Paris 1. He is also editor of the quarterly journal *Multitudes*.

UBC Host:

Professor Richard Cavell, Department of English

